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PROTOKÓŁ Nr 15/19 

z obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

30 grudnia 2019 r. w godzinach od 10:15 do 13:30 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

załącznik lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

6. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32, 

d) uchwalenia budżetu Gminy Rajgród na rok 2020, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok, 

f) przyjęcia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rajgród na lata 2020-2022", 

g) przyjęcia „Lokalnego Programu Wpierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

i Młodzieży z Gminy Rajgród”, 

h) szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy w ramach „Lokalnego Programu 

Wpierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród”. 
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7. Wnioski i oświadczenia radnych.  

8. Sprawy różne.  

9. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. W czasie rozpoczęcia sesji na 15 radnych obecnych było 11 radnych. 

W trakcie dołączył radny Karwowski- na 15 radnych obecnych było 11 radnych.  

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, następnie zapytał zebranych o 

zmiany bądź propozycje odnośnie proponowanego porządku obrad. Radni nie wnieśli 

żadnych uwag. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał porządek obrad pod głosowanie. W 

wyniku zarządzonego  głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony Radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z XIII sesji pod głosowanie Radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony Radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z XIV sesji pod głosowanie Radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nadzwyczajnym. 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował o wydanych 4 zarządzeniach. Zarządzenie 90/19 

z 29 listopada w sprawie ustalenia dnia wolnego od pracy w Urzędzie Miejski w Rajgrodzie. 

Kolejne istotnym zarządzeniem było 91/19 Burmistrza Rajgrodu z dnia 5 grudnia 2019 r. w 

sprawie organizacji konkursu zbiórki makulatury i plastikowych nakrętek.  

29 listopada Burmistrz uczestniczył w uroczystości 70. rocznicy działalności Biblioteki 

Publicznej w Rajgrodzie. 

5 grudnia Burmistrz wraz z Radnymi miał przyjemność uczestniczyć w uroczystości 

otwarcia drogi w miejscowości Orzechówka. 

6 grudnia Burmistrz w godzinach porannych podpisał akt notarialny dot. sprzedaży działki 

gminnej o powierzchni 6213 m² w Czarnej Wsi. Działka została sprzedana za kwotę 771 tyś. 
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zł brutto. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w uroczystości przekazania pojazdów dla 

Zespołu Szkół Specjalnych w Grajewie oraz Domu Pomocy Społecznej w Grajewie.  

7 grudnia Burmistrz brał udział w spotkaniu wigilijnym w Pieńczykowie. 

10 grudnia Burmistrz brał udział w uroczystości otwarcia drogi w Łazarzach. Burmistrz 

dodał, iż jest to droga powiatowa więc była to inwestycja finansowania ze środków gminy i 

powiatu. 

12 grudnia Burmistrz brał udział w XIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w 

trybie nadzwyczajnym. 

13 grudnia Burmistrz brał udział w uroczystości przekazania 2 samochodów służbowych dla 

Komendy Powiatowej Policji w Grajewie. Dodatkowo Burmistrz brał udział w wigilii 

pracowniczej w Ośrodku Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

14 grudnia Burmistrz wziął udział w spotkaniu wigilijnym w Woźnejwsi.  

15 grudnia Burmistrz uczestniczył w kiermaszu bożonarodzeniowym w Rydzewie. Kiermasz 

poprzedzonym był częścią artystyczną wykonaną przez przedszkolaków.  

16 grudnia Burmistrz podpisał umowę ze Spółka BIOM dot. odbioru odpadów z tereny 

gminy Rajgród. Burmistrz dodał, iż były 3 oferty z różnych firm, lecz to Spółka BIOM dała 

najlepszą cenę w wysokości 598 tyś. zł.  

17 grudnia Burmistrz wraz z Radną Jolantą Rejkiewicz uczestniczył w spotkaniu sołeckim w 

Mieczach. Spotkanie dot. spraw bieżących, a w szczególności przyszłych inwestycji takich 

jak: remiza, świetlica, dalsze wykorzystanie budynków i działki po szkole podstawowej w 

Mieczach. Poruszono również kwestie budowy stacji bazowej telefonii komórkowej Play w 

Mieczach. 

19 grudnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie. Przewodnicząca Komisji Magdalena Gryczan zwołała komisję 

chcąc przedyskutować kwestie projektów uchwał dot. „Lokalnego Programu Wpierania 

Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród” oraz szczegółowych 

warunków i trybu udzielania pomocy w ramach „Lokalnego Programu Wpierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród. 

20 grudnia W Urzędzie Miejskim w Rajgrodzie odbyło się spotkanie Komisji Wspólnych 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie oraz wigilia samorządowa mająca miejsce w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Rajgrodzie.  

23 grudnia Burmistrz wziął udział w wigilii harcerskiej, która miała miejsce w „Barce”. 

Wigilia odbyła się z udziałem ks. Proboszcza 

 

Burmistrz po przekazanej informacji, poprosił sołtysów o przekazywanie informacji dot. 

społeczności gminy do Sekretariatu bądź do Sekretarz lub Burmistrza. Burmistrz 

zaargumentował to tym, iż dowiedział się przypadkiem o śmierci byłego sołtysa Wólki 

Piotrowskiej. Burmistrz dodatkowo poinformował zebranych o tym, iż Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku ogłosił konkurs w zakresie 
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demontażu, transportu i unieszkodliwiania zadaszenia zawierającego azbest. Wnioski należy 

składać do 15 stycznia 2020. Burmistrz poinformował, iż 23 grudnia Urząd Miejski w 

Rajgrodzie dokonał odbioru robót polegających na instalacji odnawialnych źródeł energii na 

obiektach użyteczności publicznej (Urząd Miejski w Rajgrodzie, Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Rajgrodzie). Burmistrz poinformował, iż 30 grudnia Urząd Miejski w 

Rajgrodzie dokonał otwarcia ofert odnośnie w postępowaniu przetargowym na budowę sieci 

wodociągowej w miejscowości Czarna Wieś i Rybczyzna. Burmistrz dodał, że w budżecie na 

miejscowość Rybczyzna było przygotowane 570 tyś. zł natomiast najniższa oferta opiewa na 

kwotę 229 tyś. zł, na miejscowość Czarna Wieś 871 tyś. zł natomiast najniższa oferta opiewa 

na 445 tyś. zł.  

Przewodniczący RM poinformował, iż podczas przemówienia Burmistrza, do grona 

zebranych dołączył Radny Mariusz Karwowski. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019,  

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Przedstawiła zebranym treść uchwały oraz objaśniła. 

Po stronie planu wydatków i dochodów wprowadza się następujące zmiany: 

1. Dokonuje się zmniejszenia w planie wydatków na zadaniu inwestycyjnym pn. Wykonanie 

180m ogrodzenia – Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rajgrodzie - kwota 19.085,00zł. 

2. Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami realizowanego projektu pn. „Szkoła w 

Rajgrodzie - szkołą kompetencji kluczowych” w związku z faktycznym przeliczeniem 

budżetu.- rozdział 80195, kwota – 25.860,00zł. 

3. Dokonuje się zmian w planie finansowym ZSP Rajgród po stronie wydatków w związku 

ostatecznym przeliczeniem budżetu na ogólną kwotę zmniejszeń i zwiększeń – 39.688zł. 

4. Dokonuje się zmian po stronie dochodów ZSP w Rajgrodzie-dostosowanie planu do 

wykonania budżetu. Zmniejszenia-14.525zł, zwiększenia-4.234zł. 

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym SP Rydzewo po stronie wydatków w związku 

ostatecznym przeliczeniem budżetu na ogólną kwotę zmniejszeń i zwiększeń –2.150zł. 

6. Dokonuje się zmian po stronie dochodów SP w Rydzewo-dostosowanie planu do 

wykonania budżetu. Zmniejszenia i zwiększenia-140zł. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym OPS zmniejszenia na kwotę 24.730zł, 

zwiększenia na kwotę5.462zł. 

8. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków UM z tytułu wzrostu kosztów uczęszczania 

dzieci zamieszkałych na terenie Gminy Rajgród do przedszkoli na terenie innej gminy – 

rozdział 80104, kwota 3.443,00zł. 

9. Dokonuje się przeniesień po stronie wydatków w dziale 750: zmniejszenia par. 4040 na 

ogólną kwotę 23.669zł, zmniejszenie par. 4440 -6.935zł i zwiększenia -106zł, zmniejszenie w 
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par. 4430 o 181.578zł; zwiększenia par.4410 -1.500zł, par. 4360-500zł. w związku z 

dostosowaniem wykonania do planu. 

10. Zwiększenie w dziale 600 o ogólną kwotę 60.040zł w związku z bieżącymi potrzebami. 

11. Dokonuje się zmniejszenia wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

Przebudowa sieci wodociągowej Woźnawieś – Karczewo, rozdział 01010, kwota 

10.000,00zł. 

12. Dokonuje się zmniejszenia dotyczącego realizacji zadań inwestycyjnych, pn. Budowa 

siłowni plenerowej i utworzenie strefy relaksu w miejscowości Sołki i Stoczek –dochody 

kwota 6.166zł, rozdział 92601. 

13. Dokonuje się przeniesienia pomiędzy paragrafami kwoty dotyczącej dochodów z działu 

900, kwota zmniejszenia 213.230,79zł; zwiększenia 105.441,79zł. 

14. Zmniejszenie po stronie dochodów w dziale 756 o ogólną kwotę 106.592,00zł-wynikająca 

z dostosowania planu do wykonanych dochodów. 

15. Dokonuje się zmian w planie wydatków działu 700: zmniejszenie na ogólną kwotę 

2.700zł, zwiększenie w dziale 700 na kwotę 2.000zł oraz zwiększenie w dziale 710 na kwotę 

700zł. Zmian dokonano w związku z bieżącymi potrzebami. 

Dokonuje się zmian po stronie dochodów w dziale 010-zwiększenia na 40 tys., zmniejszenia 

w dziale 700-kwota 7.872zł, zwiększenia w dziale 750-kwota 4.225zł w związku z 

dostosowaniem planu do wykonania. 

16. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami dotyczącymi inwestycji pn. ”Instalacje OZE 

dla budynków użyteczności publicznej w gminie Rajgród”. W 2019 roku wpłynęło częściowe 

dofinansowanie inwestycji w formie zaliczki. Pozostała część dofinansowania zostanie 

wypłacona w 2020 roku. Rozdział 90095. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Gdy Skarbnik wyczerpała temat zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019, 

Przewodniczący RM poprosił Joannę Andruk o rozpoczęcie kolejnego podpunktu tzn. zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

Skarbnik przedstawiła zebranym informacje na temat Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rajgród na lata 2019-32. Prognoza została oparta na danych z uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019 z dnia 30 grudnia 2019 r. Dane zawarte w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32 są zgodne z danymi 
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zawartymi w budżecie Gminy Rajgród. Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy 

dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co oznacza, że 

została zachowana relacja z art. 242 Ustawa o finansach publicznych. Z ważniejszych zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32 to: dokonanie zmian w 

przedsięwzięciach, wydłużony okres realizacji zadania z związku z przeniesieniem transzy 

dofinansowania dotyczącego realizacji projektu pn. „Szkoła w Rajgrodzie szkołą kompetencji 

kluczowych” do realizacji na rok 2020. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/96/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2019. 

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/96/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2019. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/97/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród 

na lata 2019 - 2032. Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej 

uchwały. Pytań nie było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/97/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019 - 2032. 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32 

Głos zabrała Skarbnik. Przedstawiła zebranym uchwały z Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Suwałkach, które wpłynęły odnośnie projektów uchwał wprowadzonych w zarządzeniach 

Burmistrza Rajgrodu z 15 listopada 2019 roku dot. projektów uchwał budżetowych na 2020 

rok. Dodała, iż 24 grudnia do Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie wpłynęły 2 uchwały, do 

których Radni mają dostęp na Dysku Google. Skarbnik odniosła się do Uchwały składu 
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orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 17 grudnia 2019 roku 

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rajgród na lata 2020 – 2032. Skład orzekający zaopiniował pozytywnie projekt uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020 – 2032,  wskazując 

uwagi zawarte w uzasadnieniami. Skarbnik przedstawiła zebranym uzasadnienie. Skarbnik 

przeszła do następnej uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Rajgród na rok 2020. Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Rajgród 

na rok 2020 przedłożony przez Burmistrza Rajgrodu wskazując uwagi zawarte w 

uzasadnieniu. Skarbnik przeczytała zebranym uzasadnienie. Skarbnik podsumowując 

poinformowała, iż Urząd Miejski w Rajgrodzie otrzymał 2 pozytywne decyzje. 

Skarbnik dodała, iż uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród, 

Rada Miejska w Rajgrodzie uchwala nie później niż uchwałę budżetową na rok 2020. 

Opracowując Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2020 – 2032 w zakresie dochodów 

zaplanowano delikatne wahania, podobnie jak w zakresie wydatków. Wartości przyjęte w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej zgodnie z art. 229 ustawy o Finansach Publicznych są 

zgodne z projektem budżetu Gminy Rajgród na 2020 rok. W zakresie wyniku budżetu i 

związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu, przyjęto dochody i wydatki na 

realizację zadań związanych z programami realizowanymi z udziałem środków unijnych 

wynikających z podpisanych umów. Planując dochody i wydatki budżetu na 2020 rok jako 

dane wyjściowe przyjęto planowane wykonanie za rok 2019. Z uwagi na to, iż plan na rok 

2020 będzie ulegał zmianom, w tym głównie w zakresie dotacji celowych. Część dotacji na 

realizację zadań własnych zleconych przez Gminę Rajgród zwiększonych jest w trakcie roku 

budżetowego, dotyczy to m.in. akcyzy, stypendiów szkolnych, zasiłków i świadczeń z 

Ośrodka Pomocy Społecznej.  

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/98/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rajgród na lata 2020-32. Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie 

przedstawionej uchwały. Pytań nie było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/98/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32. 

 

d) uchwalenia budżetu Gminy Rajgród na rok 2020 

Skarbnik poinformowała, iż na dochody budżetu składa się kwota 24.634.571,16 zł a na 

wydatki składa się kwota 23.716.887,16 zł. Różnica pomiędzy ustalonym projektem budżetu, 

a informacjami wykazanymi w zarządzeniu z 15 listopada 2019 roku, spowodowana jest tym, 

iż w między czasie Ośrodek Pomocy Społecznej podpisał umowę w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego dot. projektu „Program Aktywności Lokalnej Rajgród” na kwotę 

83.550 zł dofinansowania i o taką kwotę zostały zwiększone dochody i wydatki budżetu. W 

budżecie tworzy się rezerwę ogólną w  wysokości 80.000 zł i celową w wysokości 70.000 zł 

z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe. Skarbnik poinformowała zebranych, iż w 

momencie sporządzenia projektu uchwały budżetowej, na rok 2020 planowane są następujące 

zadania inwestycyjne: 

 Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Czarnej Wsi, 

 Rozbudowa sieci wodociągowej na terenie Gminy Rajgród w Rybczyźnie, 

 Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Woźnawieś, 

 Ochrona krajobrazu i zasobów przyrodniczych poprzez zagospodarowanie nadbrzeża 

jeziora Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów przyległych, 

 Wykonanie 180m ogrodzenia szkolnego – Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Rajgrodzie, 

 Modernizacja oświetlenia ulicznego w Gminie Rajgród, 

 Instalacji OZE w Gminie Rajgród. 

Skarbnik dodała, iż zaplanowano nadwyżkę budżetu, którą przeznaczy się na spłatę rat 

kredytów. Skarbnik po zakończeniu tematu zapytała Radnych o pytania.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy w projekcie uchwały jest podana informacja o wydatkach na 

zatrudnienie oddziału prewencji w Rajgrodzie. Skarbnik odpowiedziała Radnemu, iż jest 

podana taka informacja w rozdziale 75405 i wydatki zaplanowane na zatrudnienie prewencji 

są podane w kwocie 11.000 zł.  

Radny Wierzbicki zapytał czy mógłby zgłosić w danej chwili wniosek o zmianę w budżecie. 

Po dyskusji Sekretarz poinformował, iż Radny może wnieść wniosek formalny na bieżąco, a 

Radni będą na bieżąco go przegłosować. Po zgłoszeniu wniosku formalnego przez Radnego 

Wierzbickiego, Burmistrz przejął głos i poprosił Radnych o dyskusję na temat wniosku 

Radnego Wierzbickiego. W dyskusji wzięli udział Radni i wyrazili negatywne opinie 

odnośnie wniosku Radnego Wierzbickiego.  
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Burmistrz poprosił Dyrektor Domu Kultury w Rajgrodzie o kilka słów na temat płatnych 

zajęć. Maria Fliszewska poinformowała zebranych, iż na zajęcia uczęszcza spora grupa 

dzieci, powiedziała, jakie są koszta zajęć tanecznych i skomentowała, iż nie słyszała, aby 

rodzice skarżyli się na ceny.  

Burmistrz poprosił, aby kontynuować temat prewencji policji w Rajgrodzie. Dodał, iż nie 

widzi powodów, aby przenosić pieniądze z budżetu na opłacanie zajęć tanecznych. Dodał, iż 

byłoby to również nierozsądne ze względu na fakt, iż w tym roku ma powstać nowy 

Komisariat Policji w Rajgrodzie. 

Następnie głos zabrał Jacek Piorunek- Rady SWP i opowiedział zebranym, iż Gmina Rajgród 

jest gminą turystyczną i w okresie letnim potrzebne są dodatkowe oddziały policji, aby czuć 

się bezpieczniej. Dodał, że należy pamiętać, iż turyści też odgrywają wielką rolę w życiu 

Gminy Rajgród i należy odpowiedzialnie dbać o bezpieczeństwo mieszkańców jak i turystów.  

Po przemowie Jacka Piorunka głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż uchwała budżetowa 

jest uchwałą szczególną i za przygotowanie projektu uchwały budżetowej i za rozliczanie 

odpowiedzialny jest organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego. Kontynuując 

Sekretarz stwierdził, iż organem wykonawczym jest Burmistrz Rajgrodu i to on ma wyłączną 

inicjatywę uchwałodawczą, jeżeli chodzi o przygotowanie budżetu, natomiast, jeżeli 

jakikolwiek inny podmiot wnosi o dokonanie zmian w uchwale budżetowej musi uzyskać 

zgodę organu wykonawczego. Sekretarz wyjaśnił, iż jeśli Radny Wierzbicki chce 

wprowadzić poprawki do uchwały budżetowej musi najpierw uzyskać zgodę Burmistrza.  

Radny Król poruszył temat budżetu, odnośnie cięcia diet Radnych nieobecnych na zebraniach 

sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

Przewodniczący stwierdził, iż więcej pytań nie widzi i przekazał głos Burmistrzowi. 

Burmistrz stwierdził, iż przyjmuje wniosek Radnego Wierzbickiego i oznajmił, iż ten 

wniosek powinien zostać przegłosowany przez Radę Miejską w Rajgrodzie.  

W trakcie obrad Radni wypowiedzieli swoje odczucia odnośnie wniosku Radnego 

Wierzbickiego. Radna Gryczan przedstawiła zebranym, w jaki sposób odbywają się zajęcia 

taneczne na obszarach wiejskich i stwierdziła, iż cena miesięczna za owe zajęcia nie jest 

wysoka i nie ma takiej potrzeby, aby dofinansowywać daną inicjatywę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie rozpoczął głosowanie nad wnioskiem Radnego 

Mirosława Wierzbickiego do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rajgród na rok 2020, dotyczącego przeniesienia w budżecie gminy Rajgród na rok 2020 

kwoty 11 tys. zł z utrzymania prewencji policji w sezonie letnim, do Domu Kultury w 

Rajgrodzie w celu nieodpłatnego przeprowadzenia z dziećmi zajęć tanecznych, które w 

chwili obecnej są odpłatne.  

Głosowało: 12 

Głosowało ZA: 1 

Głosowało PRZECIW: 11 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
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  Lp.            Nazwisko i imię Jak głosował  

  1. 

  

Bućko Marek Głosował PRZECIW 

  2. 

 

Cebelińska Ewa Głosował PRZECIW 

  3. Chyliński Paweł 

 

Głosował PRZECIW 

  4. 

 

Graczewska Anna Nie głosował 

  5. 

 

Gryczan Magdalena Głosował PRZECIW 

  6. 

 

Kaliszewski Jacek Nie głosował 

  7. 

 

Karwowski Mariusz Głosował PRZECIW 

  8. 

 

Król Stanisław Głosował PRZECIW 

  9. 

 

Kuczyński Bogusław Nie głosował 

  10. 

 

Matysiewicz Jarosław Głosował PRZECIW 

  11. 

 

Nietupski Adam Głosował PRZECIW 

  12. 

 

Rejkiewicz Jolanta Głosował PRZECIW 

  13. 

 

Wierzbicki Mirosław Głosował ZA 

  14. 

 

Wołyniec Waldemar Głosował PRZECIW 

  15.  

 

Zapert Krzysztof Głosował PRZECIW 

 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady poinformował zebranych, iż dalej będzie 

kontynuowany punkt dot. uchwalenia budżetu Gminy Rajgród na rok 2020. Zapytał 

zebranych o kolejne pytania.  

Głos zabrał Radny Wierzbicki i złożył wniosek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Rajgród na rok 2020. Wniosek dotyczył zmniejszenia kwoty na składkę dla 

Y.C Arcus do 10 tyś. zł i przekazania pozostałej kwoty składki – 30 tyś. zł do Szkoły 

Podstawowej w Rydzewie na wymianę źródła ciepła.  

Głos zabrała Radna Gryczan, poinformowała zebranych, iż Szkoła Podstawowa w Rydzewie 

nie potrzebuje tej formy pomocy, z racji, iż ma wyższe aspiracje.  

Następnie głos zabrał Marek Kostrzewski i poinformował zebranych, iż 3 miesiące wcześniej 

miały miejsca spotkania z przedstawicielami firm odnośnie zmian źródeł ciepła w gminnych 

jednostkach. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie 

dopowiedział, iż należy być gospodarnym przy rozporządzaniu takimi sumami. Dodał, iż jego 
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zdaniem wymiana źródła ciepła, które zostało wymienione 4 lata temu, nie jest działaniem 

przemyślanym.  

Po krótkiej dyskusji odnośnie wniosku o zmniejszenie kwoty na składkę dla Y.C Arcus do 10 

tyś. zł i przekazania pozostałej kwoty składki – 30 tyś. zł do Szkoły Podstawowej w 

Rydzewie, głos przejął Burmistrz. Skomentował, iż nie należy zabierać pieniędzy z 

programów budżetowych i w nieroztropny sposób wydawać danych pieniędzy skoro można 

znaleźć pieniądze z innych źródeł i projektów. Burmistrz poinformował, iż Szkoła 

Podstawowa w Rydzewie potrzebuje pieniędzy na modernizację, lecz należy pamiętać o 

innych projektach, które równie mocno potrzebują dofinansowania.  

Głos zabrał Przewodniczący RM i rozpoczął głosowanie nad wnioskiem Radnego Mirosława 

Wierzbickiego do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 

2020, dotyczącego zmniejszenia kwoty na składkę dla Y.C Arcus do 10 tyś. zł i przekazania 

pozostałej kwoty składki – 30 tyś. zł do Szkoły Podstawowej w Rydzewie na wymianę źródła 

ciepła.  

Głosowało:  12 

Głosowało ZA: 1 

Głosowało PRZECIW: 11 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

  Lp.            Nazwisko i imię Jak głosował  

  1. 

  

Bućko Marek Głosował PRZECIW 

  2. 

 

Cebelińska Ewa Głosował PRZECIW 

  3. Chyliński Paweł 

 

Głosował PRZECIW 

  4. 

 

Graczewska Anna Nie głosował 

  5. 

 

Gryczan Magdalena Głosował PRZECIW 

  6. 

 

Kaliszewski Jacek Nie głosował 

  7. 

 

Karwowski Mariusz Głosował PRZECIW 

  8. 

 

Król Stanisław Głosował PRZECIW 

  9. 

 

Kuczyński Bogusław Nie głosował 

  10. 

 

Matysiewicz Jarosław Głosował PRZECIW 

  11. 

 

Nietupski Adam Głosował PRZECIW 

  12. 

 

Rejkiewicz Jolanta Głosował PRZECIW 

  13. 

 

Wierzbicki Mirosław Głosował ZA 

  14. Wołyniec Waldemar Głosował PRZECIW 
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  15.   

 

Zapert Krzysztof Głosował PRZECIW 

 

Po głosowaniu Przewodniczący RM zapytał Skarbnik o kwotę w budżecie na 2020 rok 

przeznaczoną na utrzymanie dróg gruntowych (żwirowanie). Skarbnik odpowiedziała, iż 

ogólna kwota przeznaczona na drogownictwo wynosi 197.600 zł.  

Przewodniczący RM przedstawił projekt Uchwały Nr XV/99/19 Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rajgród na rok 

2020.  

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/99/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Rajgród na rok 2020. 

 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok, 

Głos zabrał Marcin Wielencej- Starszy Specjalista ds. działalności gospodarczej, sportu i 

współpracy z organizacjami pozarządowymi UM w Rajgrodzie. Marcin Wielencej 

poinformował, iż Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020 jest kontynuacją zadań realizowanych przez 

Gminę w latach poprzednich. Dodał, iż program oparty jest na Krajowym Programie 

Przeciwdziałania Narkomanii i na Narodowym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych.  

Zadania gminy w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 

narkomanii obejmują: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu i narkotyków;  

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe i narkomanii pomocy 

psychologicznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie;  

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 
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rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjoterapeutycznych;  

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych i narkomanii; Marcin Wielencej wytłumaczył, iż 

polega to na udzieleniu dofinansowania realizacji zadań instytucjom, które zgodnie ze swoim 

statutem realizują zadania z zakresu profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz wspomagania różnych form promujących zdrowie i trzeźwość.  

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów art. 131 i 15 ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz występowanie przed sądem 

w charakterze oskarżyciela publicznego. Zadanie polega na kontrolowaniu sprzedaży 

napojów alkoholowych na terenie gminy Rajgród oraz przy okazji kontroli edukowanie 

sprzedawców odnośnie sprzedaży napojów alkoholowych. Marcin Wielencej dodał, iż 

ostatnio takie kontrolę miały miejsce we współpracy z policjantami pracującymi w 

Rajgrodzie. Realizatorem programu jest pełnomocnik Burmistrza ds. realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii, Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych współpracujący z Gminną Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Marcin Wielencej poinformował zebranych, iż z dniem 1 stycznia 2020 roku punkt 

konsultacyjny w Rajgrodzie przestaje funkcjonować. Osoby, które będą wymagały podjęcia 

leczenia uzależnienia alkoholowego będą mogły uzyskać pomoc w punkcie konsultacyjnym 

dla osób uzależnionych w Grajewie. M. Wielencej dodał, iż dany punkt konsultacyjny w 

Grajewie istnieje już 25 lat i występują tam większe grupy terapeutyczne i większa ilość 

specjalistów. M. Wielencej dopowiedział, że w roku 2019 do punktu konsultacyjnego w 

Rajgrodzie wpłynęło 5 wniosków i ciężko było utworzyć grupę terapeutyczną. 

Marcin Wielencej poinformował, iż z budżetu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych były finansowane głównie spektakle profilaktyczne, zawody sportowe itp. M. 

Wielencej dopowiedział, iż cały czas Urząd Miejski stara się współpracować w tym temacie 

ze szkołami z obszaru Gminy Rajgród.  

Głos zabrał Sołtys Więckowski i skomentował zmianę lokacji Punktu Konsultacyjnego. 

Uznał, iż jest to dobry pomysł z racji większej ilości terapeutów, lecz dostrzegł problem 

dojazdu do Grajewa. Marcin Wielencej odpowiedział, iż pacjenci zamieszkują całą gminę, 

nie tylko Rajgród i w niektórych przypadkach ludzie będą mieli bliżej ze swojego miejsca 

zamieszkania do Grajewa, niżeli do Rajgrodu. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/100/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok.  

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/100/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

 

f) przyjęcia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rajgród na lata 2020-2022" 

Przewodniczący RM przekazał głos Joannie Hader – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Rajgrodzie. Kierownik poinformowała, iż ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej nakłada na gminę opracowanie i realizację gminnych programów wspierania 

rodziny. W związku z faktem, iż gminny program wygasa z dniem 31.12.2019 r. zachodzi 

konieczność uchwalenia kolejnego programu na lata 2020-2022. Kierownik poinformowała, 

iż projekt uchwały wraz z programem został przesłany Radnym na Dysku Google. 

Poinformowała, iż program składa się z diagnozy, wskazania celów głównych i 

szczegółowych, realizacji programu, monitorowania i ewaluacji Programu. Kierownik 

przybliżyła zebranym cele główne i szczegółowe Programu.  

Celem głównym jest Skuteczny system opieki nad dzieckiem i rodziną sprzyjający 

prawidłowemu jej rozwojowi w Gminie Rajgród. Cele szczegółowe: 1. Wsparcie rodzin 

przeżywających trudności opiekuńczo-wychowawcze oraz wzrost poziomu zaspokojenia 

potrzeb dzieci i ich rodzin. 2. Ograniczenie sytuacji kryzysowych w rodzinach oraz 

występujących w ich następstwie negatywnych skutków. 3. Rozwój usług i form wsparcia na 

rzecz pomocy dzieciom i rodzinom. 

Odbiorcami Programu są rodziny z Gminy Rajgród, które z różnych przyczyn mają trudności 

w wypełnianiu funkcji opiekuńczo- wychowawczych, dzieci zagrożone umieszczeniem w 

pieczy zastępczej, oraz rodziny, którym władza rodzicielska została już odebrana lub 

ograniczona poprzez umieszczenie dzieci w pieczy zastępczej. Adresatami są rodziny z 

terenu Gminy Rajgród, w tym zagrożone wykluczeniem społecznym.   

Kierownik dodała, iż w zasadzie w całości Program jest finansowany z środków gminy. OPS 

zgodnie z ogłoszonymi konkursami może ubiegać się o dotacje na wynagrodzenie asystenta 

rodziny.  

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby związane z 

realizacją tych zadań będą corocznie przedkładane Burmistrzowi Rajgrodu, a do 31 marca 

każdego roku Radzie Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/101/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie przyjęcia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rajgród 

na lata 2020-2022".  

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/101/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

przyjęcia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Rajgród na lata 2020-2022". 

 

g) przyjęcia „Lokalnego Programu Wpierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

i Młodzieży z Gminy Rajgród” 

 

Sekretarz poinformował, iż ustawa o systemie oświaty daje jednostkom samorządu 

terytorialnego możliwość wspierania dzieci uzdolnionych, lecz aby takie uregulowanie mogło 

wejść w życie są potrzebne 2 akty prawne. Pierwszym z nich jest „Lokalny Program 

Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród”. Natomiast drugim 

aktem prawnym jest uchwała w sprawie „Szczegółowych warunków i trybu udzielenia 

pomocy w ramach „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 

Młodzieży z Gminy Rajgród”. 

Sekretarz poinformował, iż „Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 

Młodzieży z Gminy Rajgród” w swojej treści jest bardzo prosty i czytelny. Sekretarz dodał, iż 

program jest skierowany do szkół prowadzonych przez Gminę Rajgród i ma na celu: 

zwiększenie szans edukacyjnych uczniów, nagradzanie i promowanie uczniów uzdolnionych, 

motywowanie do systematycznego pogłębiania wiedzy, rozwijanie swoich zainteresowań 

oraz promowanie pozytywnych wzorców wśród społeczności uczniowskiej w środowisku 

lokalnym. Sekretarz poinformował zebranych, iż program finansowany jest w całości z 

budżetu Gminy Rajgród a realizacja programu pozwoli na wzrost aktywności edukacyjnej 

uczniów oraz wzrost liczby laureatów stypendiów, finalistów konkursów, zawodów, olimpiad 

oraz promocję gminy Rajgród. Po wyczerpaniu tematu, Przewodniczący RM zapytał 

zebranych o pytania. Głos zabrał Radny Wierzbicki i zapytał czy stypendium otrzymają 

również uczniowie szkoły w Bełdzie. Sekretarz odpowiedział, że Gmina Rajgród nie jest 

organem prowadzącym Niepubliczną Szkołę w Bełdzie i nie może przyznać stypendium.  

Radny Wierzbicki złożył wniosek do projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

i trybu udzielania pomocy dzieciom i młodzieży w ramach Lokalnego Programu Wspierania 

Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród, dotyczącego zmiany nazwy 

stypendium z „Stypendium Burmistrza Rajgrodu” na „ Stypendium Gminne”. Wniosek 

Radnego poparł Sołtys Skrodzkich uzasadniając swoje zdanie.  

Głos zabrał Przewodniczący RM i rozpoczął głosowanie nad wnioskiem Radnego Mirosława 

Wierzbickiego 

Głosowało:  12 

Głosowało ZA: 1 

Głosowało PRZECIW: 11 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

  Lp.            Nazwisko i imię Jak głosował  

  1. 

  

Bućko Marek Głosował PRZECIW 
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  2. 

 

Cebelińska Ewa Głosował PRZECIW 

  3. Chyliński Paweł 

 

Głosował PRZECIW 

  4. 

 

Graczewska Anna Nie głosował 

  5. 

 

Gryczan Magdalena Głosował PRZECIW 

  6. 

 

Kaliszewski Jacek Nie głosował 

  7. 

 

Karwowski Mariusz Głosował PRZECIW 

  8. 

 

Król Stanisław Głosował PRZECIW 

  9. 

 

Kuczyński Bogusław Nie głosował 

  10. 

 

Matysiewicz Jarosław Głosował PRZECIW 

  11. 

 

Nietupski Adam Głosował PRZECIW 

  12. 

 

Rejkiewicz Jolanta Głosował PRZECIW 

  13. 

 

Wierzbicki Mirosław Głosował ZA 

  14. 

 

Wołyniec Waldemar Głosował PRZECIW 

  15.   

 

Zapert Krzysztof Głosował PRZECIW 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/102/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Wpierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród”.  

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie. W wyniku zarządzonego głosowania 

Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XV/102/19 Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Wpierania 

Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród”. 

 

h) szczegółowych warunków i trybu udzielania stypendiów w ramach „Lokalnego Programu 

Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród”, 
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Sekretarz poinformował, iż formą realizacji programu stypendiów mogą być również nagrody 

rzeczowe i nastąpiła autopoprawka w tytule uchwały a dokładnie słowo stypendium zostanie 

zastąpione słowem pomocy. Z związku z tym nazwa uchwały będzie brzmieć następująco 

„Uchwała w sprawie szczegółowych warunków trybu udzielania pomocy dzieciom i 

młodzieży w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 

Młodzieży z Gminy Rajgród”. Pomoc będzie przyznawana na okres 1 semestru za wyniki 

osiągnięte w semestrze poprzedzającym dany semestr. Stypendium będzie miało charakter 

miesięcznych wypłat, a maksymalna wysokość takich wypłat nie może przekroczyć kwoty 

1200 zł w semestrze.  

Kryteria pozwalające do ubiegania się o stypendium naukowe: 

1. Prawo do ubiegania się o stypendium za wyniki w nauce przysługuje uczniom, którzy 

posiadają co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania i spełniają przynajmniej jeden z niżej 

wymienionych warunków:  

1) są laureatami wojewódzkich konkursów, olimpiad przedmiotowych lub finalistami 

ogólnopolskich konkursów, olimpiad przedmiotowych organizowanych zgodnie z 

rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 29 stycznia 2002 r. w 

sprawie organizacji oraz sposobu przeprowadzania konkursów, turniejów i olimpiad (Dz. 

U. z 2002 r., Nr 13, poz. 125) i średnią ocen co najmniej 4,75;  

2) uzyskali na koniec semestru średnią ocen nie niższą niż:  

a) w klasach IV-VI - 5,50,  

b) w klasach VII - VIII - 5,25;  

2. Prawo do ubiegania się o stypendium za osiągnięcia sportowe przysługuje uczniom, którzy 

posiadają co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania i którzy to:  

1) w konkurencjach indywidualnych brali udział w zawodach na poziomie krajowym, 

zajęli miejsce I-VIII na poziomie wojewódzkim lub zajęli I miejsce na poziomie 

powiatowym oraz uzyskali średnią ocen co najmniej 3,5 lub należą do grona trzech 

uczniów o najwyższych potwierdzonych wynikach sportowych spośród wszystkich 

uprawnionych;  

2) w konkursach zespołowych brali udział w zawodach na poziomie krajowym, zajęli 

miejsca I-III na poziomie wojewódzkim oraz uzyskali średnią ocen co najmniej 3,5.  

3. Prawo do ubiegania się o stypendium za osiągnięcia kulturalne przysługuje uczniom, 

którzy posiadają co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania i którzy łącznie:  

1) rzetelnie i nienagannie wywiązują się z obowiązków ucznia,  
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2) swoją działalnością, w tym pozaszkolną, aktywnie i innowacyjnie rozwijają swoje 

talenty promując szkołę i gminę w regionie, województwie, kraju.  

Uprawnionym do złożenia takiego wniosku jest Dyrektor Szkoły i musi on dołączyć do 

wniosku opinię wychowawcy klasy. Nagroda/stypendium przyznawana jest przez Burmistrza 

Rajgrodu na podstawie opinii Komisji Stypendialnej. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XV/103/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 grudnia 2019 w sprawie szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy w 

ramach „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z 

Gminy Rajgród”.  

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XV/103/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

szczegółowych warunków i trybu udzielania stypendiów w ramach „Lokalnego Programu 

Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród”, 

 

Ad. 7. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radny Matysiewicz poinformował, iż po to są komisje, aby Radni mogli zadawać różne 

pytania i dyskutować, a na sesji już nie przeprowadzać niepotrzebnych rozmów. 

 

Radny Król złożył wniosek o zmianę uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet i 

zwrotu kosztów przejazdów radnym oraz ustalenia diety Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie. Zmiana polegać by miała na obniżeniu diety Radnym za brak obecności na 

posiedzeniu komisji i sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko poprosił Radnego Mirosława 

Wierzbickiego o poważne traktowanie obrad sesji. Przedstawił swoje zdanie nt. zachowania 

Radnego Wierzbickiego na sesjach.  

 

Radny Wierzbicki poprosił, aby go nie obrażać. Dodał, iż wybrali go ludzie i ich 

reprezentuje. Dodał, iż ma prawo składać projekty i wnioski. 
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Ad. 8. Sprawy różne.  

Radna Gryczan podziękowała za udział w kiermaszu bożonarodzeniowym w Szkole 

Podstawowej w Rydzewie.  

 

Sołtys Kosówki zapytała, czy pieniądze zaplanowane w budżecie na 2020 rok na utrzymanie 

dróg lokalnych, będą podzielone na wsie czy przekazywane na wnioski sołtysów.  

Burmistrz poinformował, iż drogi będą naprawiane doraźnie, w zależności od potrzeb. 

 

Redaktor Rajgrodzkich Ech Janusz Sobolewski podziękował za zaproszenia na różnego typu 

wydarzenia. Poruszył również sprawę brzegów Jeziora Rajgrodzkiego, zwłaszcza tych 

położonych w obrębie miasta. Dodał, iż obecnie niski stan wody skłania do podjęcia 

inicjatywy posprzątania brzegu jeziora i zahamowania eutrofizacji jeziora (od bloków 

mieszkalnych do cypla przy Y.C. Arcus). Dodał, iż obecnie brzeg jeziora jest bardzo 

zarośnięty. Poinformował, iż obecnie można tego dokonać, co zwiększyło by jeszcze bardziej 

atrakcyjność jeziora.  

Burmistrz poinformował, iż nie tylko ten odcinek należałoby posprzątać, ale również wiele 

innych miejsc. Dodał, iż nie planował tego. Poinformował, iż przed gminą jest inwestycja-

bioróżnorodność, przy realizacji, której na pewno powyższa inicjatywa zostanie 

zrealizowana. Dodał, iż na chwilę obecną ciężko jest odpowiedzieć na inicjatywę 

przedmówcy, ponieważ wszystko zależy od sił i środków.  

 

Burmistrz zwrócił się do Rady Miejskiej w Rajgrodzie z prośbą, aby nie pozwolili zrobić 

Radnemu Wierzbickiemu z sesji kabaretu. Dodał, iż jeżeli będzie tak, że osoba Burmistrza 

będzie prowokowała Radnego Wierzbickiego do takiej sytuacji, jaka miała miejsce na sesji, 

to Burmistrz nie będzie uczestniczył w sesjach. Dodał, iż będzie bezpieczniej i sesja będzie 

poważniejsza. Poinformował, iż jest to niepoważne. Dodał, iż nie przypomina sobie, aby 

Radny Wierzbicki złożył jakiekolwiek wnioski do budżetu gminy na 2020 rok. 

Poinformował, iż Radny Wierzbicki po ostatnich komisjach również nie złożył żadnych 

wniosków. Dodał, iż jeżeli Radny Wierzbicki złożył jakiekolwiek wnioski do budżetu z lat 

ubiegłych to przedstawi zebranym te wnioski, aby mogli mieć podgląd, jakie Radny ma 

spojrzenie na gminę- czy to jest gospodarskie spojrzenie na gminę, czy nie, czy jest możliwe 

do realizacji, czy nie jest. Dodał, iż prawie wszyscy zebrani, są wybierani przez ludzi i 

Burmistrz i Radni i Sołtysi. Poinformował, iż wszyscy przychodzą tu, aby myśleć o 
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przyszłości tej gminy, o jej dobru. Poinformował, iż Radni muszą głosować nad rzeczami 

wymyślonymi, gdzieś stworzonymi podczas seansów saunowych, bo tam w ocenie 

Burmistrza to też się dzieje. Zwrócił się z pytaniem do Radnego Wierzbickiego, czy mówiąc 

o elektoracie, mówi w imieniu wszystkich swoich wyborców, czy ma na myśli wszystkich 

swoich 45 wyborców. Burmistrz dodał, iż w nowym roku z chęcią odwiedzi wyborców 

Radnego Wierzbickiego, przedstawi im, jakie tematy Radny podejmuje na sesjach. Zapytał, 

czy ten elektorat jest może węższy i składa się tylko z kilku osób, którym zależy na tym, aby 

męczyć Radnych, aby Radni zajmowali się rzeczami błahymi, nie mającymi żadnego 

znaczenia w kontekście rozwoju gminy. Burmistrz poprosił Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie, aby obrady komisji i sesji były poważne. Zapytał, czy Radni muszą 

zastanawiać się, czy stypendium ma mieć nazwę Stypendium Burmistrza, czy tez inną. 

Dodał, iż Burmistrz to nie Ireneusz Gliniecki, Burmistrz jest to Organ Wykonawczy. Zapytał, 

czy Radny Wierzbicki chce powiedzieć, iż Organ Wykonawczy jest mniej demokratyczny, 

niż Organ Uchwałodawczy. Dodał do Sołtysa Skrodzkich, iż jeżeli mowa o programach 

rządowych, to są to programy rządowe. Nie mówi się o programach sejmowych. Rząd to 

Premier i jego Urząd. Programy Premiera to programy Rządowe, czyli premiera i jego Rządu,  

a nie Sejmowe. Przedstawił swoją obawę, iż ludzie słuchają informacji sprzecznych z 

rzeczywistością i wielokrotnie wierzą, iż jest to prawda. Burmistrz dodał, iż jest to typowy 

populizm, typowe bicie w jego osobę, typowe bicie w Radnych z Komitetu Wyborczego 

Ireneusza Glinieckiego. Zapytał, czy ludzie oczekują tego w gminie. Zapytał, czy gmina nie 

ma większych problemów. Dodał, iż zachęca Radnych, a w szczególności radnego 

Wierzbickiego o pisanie wniosków, co chcą zrobić w tej gminie. Poinformował, iż, aby 

gdzieś cos komuś dać trzeba innemu zabrać, a są to ciężkie decyzje, które trzeba dokładnie 

przemyśleć. Dodał, iż stypendium uzdolnionym uczniom, jest pomysłem Burmistrza, z 

którym podzielił się na zakończeniu roku szkolnego. Dodał, iż nie są to pieniądze Burmistrza, 

ale są to pieniądze, które Rada przekazała Burmistrzowi do dyspozycji, a pieniądze w 

wysokości około 24 mln zł pochodzą z podatków. Poinformował, iż bycie Radnym to wielkie 

wyzwanie i odpowiedzialność. Dodał, iż chodzi też o to, aby tworzyć lokalną społeczność, 

aby ją budować, aby w Gminie Rajgród żyło się lepiej. Poinformował, iż najgorsze w tym 

wszystkim jest to, iż kiedy Radny Wierzbicki zabiera głos, to już niektórzy zaczynają się 

śmiać, co uwłacza tej Radzie. Dodał, iż tak nie można się zachowywać, to nie jest te miejsce 

na takie postępowanie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie złożył zebranym noworoczne życzenia. 
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Burmistrz również złożył zebranym noworoczne życzenia i zaprosił na Sylwestra w Parku 

Miejskim w Rajgrodzie.  

 

Ad. 9. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 13.30 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 


